
 

 

 

Rada Národního parku Šumava 
 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. listopadu 2023 

(schválený) 

 

 

Místo zasedání – Hotel Zlatá hvězda, Vimperk 

Přítomno: 32  členů Rady, 8 pověření plnou mocí, 40 celkem hlasujících  

Hosté: viz prezenční listina 

 

Zapisovatel: Ing. Blanka Műllerová 

 

Zahájení:  10:15 hodin 

Ukončení: 13:30 hodin  

 

 

Program 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání  

2. Návrh nového Jednacího a Organizačního řádu Rady NPŠ  

3. Projednání návrhu klidových území 

4. Různé 

 

 

 

Jednání Rady NP Šumava (dále jen „Rada“) zahájil předseda Rady Martin Hrbek. Přivítal 

přítomné členy Rady a seznámil s novými členy Rady NPŠ. Jsou jím nově delegovaný 

zástupce za město Rejštejn Lubor Koňas, DiS. a nově jmenovaná zástupkyně za NP BW 

ředitelka paní Ursula Schuster. Dále přivítal hosta Miloše Picka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání  
Podklady: pozvánka na jednání Rady NPŠ, zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 6. 2023 

 

Hlasování o schválení zápisu z minulého jednání ze dne 30.6.2023 

Výsledek hlasování:  40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh zápisu z jednání Rady NPŠ ze dne 30.6.2023 byl schválen.  

 

Hlasování o návrhu ověřovatele zápisu:  

Ověřovatelé zápisu: Ing. Radek Thér, Ph.D., PhDr. Dreslerová Dagmar Ph.D., DSc.  

Výsledek hlasování:  38 pro, 0 proti, 2 zdržel  

Návrh byl schválen.  

 

Hlasování o návrhu členů návrhové komise pro Usnesení Rady NPŠ:  

doc. RNDr. Petr Kuneš, Ph.D. Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc. Ing. Jana Hrazánková 

Výsledek hlasování:  37 pro, 0 proti, 3 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu programu dnešního jednání Rady:  

Bod 3) změněn na prezentace návrhu klidového území 

Výsledek hlasování: 40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh programu byl schválen se změnou v bodu 3) prezentace návrhu klidového území 

 

 

2. Návrh nového Jednacího a Organizačního řádu Rady NPŠ 

Podklady: návrh nového Jednacího a Organizačního řádu  

 

 

Hlasování o návrhu Jednacího Rady NPŠ 

Výsledek hlasování: 40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

V Organizačním řádu byla navržena změna ve složení výkonného výboru a to navýšit počet 

zástupců z řad obcí. Zaslaný návrh je: 

„Členy Výkonného výboru, který má 9 členů, jsou: (a) předseda a místopředseda Rady NPŠ, 

(b) 2 zástupci obcí, (c) 2 zástupci krajů, (d) 2 zástupci z vědecké veřejnosti a (e) 1 zástupce z 

ostatních členů Rady NPŠ.“ 

Navrhovaná změna:  

„Členy Výkonného výboru, který má 12 členů, jsou: (a) 4 zástupci obcí, (b) 2 zástupci krajů a 

1 horské služby, (c) 2 zástupci z vědecké veřejnosti a (d) 3 zástupci z ostatních členů Rady.“ 

 

Vědecká veřejnost je zastoupena v Radě NPŠ 10 členy.  

 

Hlasování o návrhu Organizačního řádu Rady NPŠ s aktualizovanou změnou počtu 

členů výkonného výboru na 12 

Výsledek hlasování: 19 pro, 20 proti, 1 zdržel  

Návrh nebyl schválen. 

 

Hlasování o návrhu Organizačního řádu Rady v předloženém znění (9 členů VV) 

Výsledek hlasování: 23 pro, 16 proti, 1 zdržel  

Návrh byl schválen. 



 

Volba členů do Výkonného výboru Rady NPŠ 

Členy Výkonného výboru Rady NPŠ jsou navrženi: předseda Martin Hrbek, místopředseda 

Prof. RNDr. Jakub Hruška, CSc., zástupce Jihočeského kraje, zástupce Plzeňského kraje, 

zástupce obcí Ing. Jana Hrazánková, Ing. Petr Najman, zástupce z vědecké veřejnosti doc. 

RNDr. Petr Kuneš, Ph.D., Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., zástupce z ostatních členů Rady 

Jaroslav Maxa, 

 

 

Hlasování o členech Výkonného výboru Rady NPŠ 

Ing. Jana Hrazánková, Ing. Petr Najman - obce  

Výsledek hlasování:  40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen.  

Zástupce Jihočeský kraj, zástupce Plzeňský kraj – kraje, jména budou upřesněna dle 

dohody zástupců krajů 
Výsledek hlasování:  40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen.  

doc. RNDr. Petr Kuneš, Ph.D., Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc. – vědecká veřejnost 

Výsledek hlasování:  38 pro, 0 proti, 2 zdržel  

Návrh byl schválen.  

Jaroslav Maxa - ostatní 

Výsledek hlasování:  39 pro, 0 proti, 1 zdržel  

Návrh byl schválen.  
 

 

3. Projednání návrhu klidových území (Starý) – změna Prezentace návrhu klidových 

území 

Podklady: prezentace  

 

Současné klidové území je navrženo na cca 17,6% území NP Šumava. Klidová území jsou 

nástrojem pro regulování vstupu do území a nelze je spojovat se zonací. Zonace nemá vliv na 

omezování vstupu do území. Pokud cesty v klidovém území nebudou vyhrazeny, ale budou 

určené jako důležité komunikace pro management nebo zajištění požární ochrany – budou 

udržovány, ale budou veřejně nepřístupné. Pro vjezd IZS budou cesty přístupné celoročně a 

bez omezení.  

Ukončení projednávání současného návrhu klidových území bylo v říjnu 2023. Na základě 

požadavku Plzeňského kraje je prodlouženo období k projednání detailů a nejasností do 

únorové Rady NP. 

 

Klidová území nemají časová ohraničení – je to stávající stav a pouze pokud dojde ke změně 

stavu, tj. regulace pozbyde nutnost, je nutné znovu klidová území schválit. Klidové území 

bude vymezeno jedním opatřením obecné povahy. Pominout může pominutím důvodů pro 

jeho vyhlášení, a to novým OOP. 

 

Nelze slučovat proces schvalování v Radě a proces schvalování OOP. Nejdříve je nutné 

projednat v Radě a poté bude zahájen legislativní proces dle správního řádu – vymezení OOP. 

MŽP Vyhláška 45/2018 vymezuje vyhrazení cest. 

 

Povinnost monitoringu má Správa ze zákona a podrobněji je povinnost monitorovat předměty 

ochrany klíčové pro vymezení klidového území popsána v Zásadách péče. 

 



 

Host Rady NPŠ Miloš Picek přednesl zprávu z projednávání zonace a k tomu vztaženému 

tématu klidových území. Jednání proběhla za účasti ředitele Správy (13 obcí, rybářský svaz a 

ostatní).  Dále vyzval členy Rady, aby zbývajícího času k projednání klidových území využili 

k dodržení dohod, které byly uzavřeny. 

 

Ředitel Správy na otázku klasifikace cest uvedl, že klasifikace cest je vyznačena v Zásadách 

péče o NP Šumava. Časové omezení je problematické i z hlediska schvalovacího procesu 

(aktuální návrh klidových území se projednává již 5 let). I kdyby prošel návrh klidových 

území v tomto znění, tak nedojde k uzavření lokality Křemelná (jsou zde dvě přístupná 

místa), toto území však bude z důvodu kůrovcové gradace příštích deset let pro návštěvníky 

extrémně nebezpečné a proto zde Správa nechce zatím nic proznačovat. To, co je obsaženo  

v Zásadách péče je pro Správu zásadní a závazné. 

 

 

4. Různé 

Dopravní studie - zástupce Plzeňského kraje pan Čížek upozornil, že turismus lze regulovat i 

jinak. Tedy nabízet turistům něco nového. Z tímto účelem vznikla ve spolupráci se Správou a 

Jihočeských krajem nová studie. V příštím roce bude Plzeňský kraj připravovat dopravní 

studii i ve spolupráci s Jihočeským krajem. Za tímto účelem byl zástupcům obcí předán 

krátký dotazník k vyplnění. 

 

Modrý sloup – je připraven záměr na přístupnost Luzenského údolí, opatření však neprošla 

odvolacím řízením pro nezákonnost. Správa dala podnět k přezkumu a čeká na rozhodnutí 

ministra, zda poskytne věc k posouzení do rozkladové komise. V případě nezdaru je nutné 

udělat na dané území zjišťování EIA. Pan ministr je o tomto postupu informován. 

 

Kašperské Hory těžba – pan starosta informoval Radu, že město včera obdrželo dopis MŽP 

ohledně žádosti tří firem na těžbu nerostů v katastru obce. Dopis se týkal stanovení 

průzkumného území. Stanovisko obce je dlouhodobě stabilní – těžbu si na svém území 

nepřeje. Rada by k tomuto měla dát také podporující negativní stanovisko. 

 

Úklid lesa po těžbě na jižní části Šumavy – žádost starostky Strážného - žádá o úklid lesa 

po těžbě alespoň v nejbližší blízkosti obce. Správa po těžbě les neuklízí a nevyváží klest (tak 

jak je to v hospodářském lese), protože ponechávání klestu na místě má své biologické 

funkce. Dle interních pravidel shazuje Správa max. 10% klestu.  

 

Město Hartmanice – ležící souše kolem řeky (Čeňkova pila – Rejštejn). Správa v tomto 

území pravidelně kácí kůrovcové stromy dle dohody z jednání z povodňové pochůzky (za 

účasti povodí Otavy, orgánu ochrany přírody a Správy). Tato povodňová pochůzka se koná 

zpravidla 1-2 krát ročně. Další opatření, které se zde provádějí: určité části kmenů, které by 

mohli vytvářet překážku v toku, jsou rozřezány, aby nebyl vytvořen prostor pro bariéru. 

 

Kontrola HZS v NPŠ – kontrola proběhla na obou krajích, zatím jsme obdrželi pouze návrh 

na pokutu HZS Pk, HZS Jk zatím jsme rozhodnutí neobdrželi. S výsledkem bude Rada 

seznámena na příštím jednání, až bude kontrola ukončena. 

 

Hlasování o stanovisku k těžbě nerostů na území města Kašperské Hory  
Výsledek hlasování: 40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. Rada NPŠ bere na vědomí informaci starosty města Kašperské Hory o 

žádostech o stanovení průzkumného území ložiska zlata a wolframu v k.ú. Kašperské Hory, 



 

které byly podány v říjnu a listopadu 2023 na Ministerstvo životního prostředí a podporuje 

postoj samosprávy města Kašperské Hory zamezit stanovení průzkumného území. 

 

 

Hlasování o návrhu Usnesení:  
Výsledek hlasování:  40 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh Usnesení z jednání Rady NPŠ, konané dne 30. listopadu 2023 byl schválen. 

 
Ve Vimperku, dne 30. listopadu 2023 

 
Usnesení z jednání Rady NP Šumava, konané dne 30. listopadu 2023 ve Vimperku 

 
Rada Národního parku Šumava:  
 
 
1) Volí: 

a) návrhovou komisi ve složení: doc. RNDr. Petr Kuneš, Ph.D. Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc. 
Ing. Jana Hrazánková 

b)  ověřovatele zápisu ve složení: Ing. Radek Thér, Ph.D., PhDr. Dreslerová Dagmar Ph.D., DSc. 
 

2) Schvaluje: 
a) Program jednání Rady NPŠ, bod 3 změněn na prezentace návrhu klidových území. 
b) Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 6. 2023. 
c) Jednací řád Rady NPŠ. 
d) Organizační řád Rady NPŠ v navrženém znění: Členy Výkonného výboru, který má 9 

členů, jsou: (a) předseda a místopředseda Rady NPŠ, (b) 2 zástupci obcí, (c) 2 zástupci 
krajů, (d) 2 zástupci z vědecké veřejnosti a (e) 1 zástupce z ostatních členů Rady NPŠ. 

e) Ustanovení členů Výkonného výboru Rady NPŠ, ve složení předseda Martin Hrbek, 
místopředseda Prof. RNDr. Jakub Hruška, CSc., zástupce Jihočeského kraje, zástupce 
Plzeňského kraje, zástupce obcí Ing. Jana Hrazánková, Ing. Petr Najman, zástupce 
z vědecké veřejnosti doc. RNDr. Petr Kuneš, Ph.D., Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., 
zástupce z ostatních členů Rady Jaroslav Maxa,  
 

3) Neschvaluje: 
návrh na změnu Organizačního řádu Rady NPŠ s aktualizovanou změnou počtu členů 
výkonného výboru na 12 

 
4) Bere na vědomí: 

a) Informace o procesu projednávání návrhu klidových území. 
b) Informace obsažené v bodu Různé  
c) Informaci starosty města Kašperské Hory o žádostech o stanovení průzkumného území 

ložiska zlata a wolframu v k.ú. Kašperské Hory, které byly podány v říjnu a listopadu 2023 
na Ministerstvo životního prostředí a podporuje postoj samosprávy města Kašperské 
Hory zamezit stanovení průzkumného území. 
 

 
 


